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Side 1 af 3

    

1. Præsentation af ny områdeleder for dagområdet 
Pia Tange præsenterede sig selv, og der var endvidere en kort 
præsentationsrunde. 
 

2. Halvårsstatus vedrørende kostordningerne 
Kristian gave en kort status. Generelt går det bedre ift. at holde 
kostbudgetterne. Dog er der fortsat udfordringer på et enkelt af tilbuddene. 
Kristian oplyser, at der arbejdes på dette, og at der historisk har været 
kontraster i tildelingen, som sidste år blev ensartet, hvilket medfører, at det er 
forventningen, at dette udligner sig og ser komparativt ud på tværs af 
boområdet.   
 
 

3. Bostedernes busser 
Kristian orienterede om den overordnede ramme. Der er ikke nogen fast plan 
for udskiftning af busserne på tilbuddene, men der foregår en løbende 
vurdering af, hvornår der skal ske udskiftning. 
 
Lisbet gjorde opmærksom på, at den ene af Ryttervejs busser ikke må køre i 
Odense, da den ikke har partikelfilter.  
 
Der var en drøftelse af de forskellige former for buskørsel – afhængig af, om 
det er kørsel til en visiteret §85-aktivitet eller om det er kørsel til en selvvalgt 
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§97-aktivitet.  
 

4. Drøftelse af pædagogisk praksis på tilbuddene 
Gitte uddybede punktet, og spurgte ind til den pædagogiske praksis i fx 
weekender. Her er det oplevelsen, at pædagogerne har mange praktiske 
opgaver. Kristian oplyste, at det er det samlede personale, der har ansvaret 
for at løse opgaverne. På de specialiserede botilbud varetager personalet 
både praktiske og pædagogiske opgaver, jf. SEL §§ 83 og 85, da borgernes 
funktionsniveau og støttebehov medfører et tydeligt behov for, at den 
samlede personalegruppe kan varetage de kompenserende indsatser.  
 
Der var en drøftelse af mulighederne for ansættelse af fx husassistenter til de 
praktiske opgaver. Da dette vil skulle holdes indenfor de fastlagte budgetter, 
vil ansættelse af fx husassistent ske på bekostning af fx pædagogtimer.  
 
Personalesammensætningen afgøres af borgernes samlede støttebehov. 
Faggrupperne er fælles om kerneopgaven, der løses med de forskellige 
fagligheder, som den enkelte medarbejder har. 
 
 

5. Organisering af ledelsesopgaver 
Lisbet uddybede punktet. Der blev spurgt til, om afdelingslederne altid har 
haft budgetansvar. Dette bekræftede Kristian. Kristian oplyste samtidig, at 
daglig leder i forhold til økonomi/budgetansvar understøttes af både den 
lokale administrative medarbejder og kommunens økonomikonsulent.  
 
Der var enighed om, at det er vigtigt at dagsordenssætte vilkårene for 
lederne, og der var en drøftelse af prioriteringen af de mange opgaver 
ledelsen har.  
 
 

6. Sygefravær 
Gitte udtrykte bekymring for det høje sygefravær, som kunne ses af tallene 
for 2023, og spurgte ind til hvilke tiltag, der var gjort for at nedbringe 
sygefraværet. Kristian orienterede om de tiltag der har været og er – både 
lokalt på de enkelte tilbud og centralt. 
 
Der er p.t. en henvendelse til STAR, og man samarbejder desuden med 
Carelink i forhold til tiltag, der skal kunne mindske sygefraværet. Bl.a. 
arbejder man på at få bedre data (fx for at kunne se et mønster i 
sygefraværet).  
 
Pia og Kristian oplyste, at socialområdets intenderende forløb med STAR har 
til hensigt at målrette indsatser med at reducere sygefraværet og afdække 
nye relevante tiltag i den kontekst. Der er bl.a. fokus på en 
driftsunderstøttende funktion i relation til at afdække og analysere relevante 
fokusområder og tiltag, samt at styrke den databaserede information, sø 
mønstre og faktiske omstændigheder bliver endnu mere synlige og 
tilgængelige at målrette indsatser omkring.  
 
Kristian oplyste, at der arbejdes med involvering af medarbejderne i forhold 
til hvordan vi arbejder med sygefraværet, og at der bl.a. forsøges 
prøvehandlinger i form af mentorordning, udvalgte lokale steder.  
 
Det aftaltes, at temaet ”Borgeren ved roret” dagsordenssættes til næste 
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Pårørenderådsmøde.  
 
 

7. Drøftelse af fremtidig mødeform 
Ud fra erfaringer med forskellige mødeformer foreslog Pia og Kristian en 
fremtidig mødeform med temamøder, hvor der kan være gruppedrøftelser i 
forhold til det konkrete tema. Baggrunden herfor er et ønske om at få flere 
pårørende-perspektiver, som kan bringes med i det videre arbejde. 
 
Pårørenderådet var positive overfor forslaget, men havde samtidig et ønske 
om enten at udvide møderækken med flere møder, eller at forlænge 
møderne. 
 
Der var endvidere en drøftelse af, hvordan vi får de yngre pårørende til at 
have interesse for pårørenderådet, herunder om det var hensigtsmæssigt at 
dele de pårørende op i mindre grupper ud fra hvilket tilbud, man er 
pårørende på. 
 
Det blev slået fast, at det var vigtigt med et samlet forum som det nuværende 
pårørenderåd, idet der foregår stor erfaringsudveksling her.  
 
Pia orienterede om vigtigheden af, at vi er obs på bredden, og at det er de 
overordnede linjer og tematikker, der drøftes i dette forum, herunder er det 
helt fint at tage udgangspunkt i egen-oplevelser som pårørende. Specifikke 
problematikker i forhold til den enkelte borger på et tilbud skal drøftes med 
tilbuddets afdelingsleder og Kristian (eller Pia). 
 
Pårørenderådet havde et ønske om, at den kommunale sagsbehandler 
oplyste ’nye’ forældre/pårørende om rådets eksistens. 
 
 

8. Eventuelt 
Pårørenderådet har et ønske om kvartalsvise nyhedsbreve fra tilbuddene. 
- - - - - - - 
 
Kirsten spurgte til den foreslåede idrætscertificering. Kirsten vil sende et brev 
til politikerne om dette. Det aftaltes, at brevet sendes på hele 
pårørenderådets vegne.  
- - - - - - - 
 
Svendborg Kommune har fået ny hjemmeside. Oplysningerne om og til 
Pårørenderådet kan findes her: Oplysninger om Pårørenderådet  
 
 
 
 
Næste møde i Pårørenderådet: 
28. november 2024 – tilmelding til mødet senest 22. november 
2024 til pia.holm@svendborg.dk  
 
Dagsordenspunkter sendes til pia.holm@svendborg.dk senest 7. 
november 2024. 

 

https://www.svendborg.dk/borger/handicap-psykiatri-og-socialt-udsatte/paaroerende/paaroerende/
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